

Publication of revised 2023 calendar for EUA auctions

Dear trading participants,

The European Energy Exchange (EEX) has published the revised EUA auction calendar for 2023. It has been adjusted for the period from July to December in order to account for the volumes of the “InnoFund RRF” pursuant to Article 10e(2) of the ETS Directive and the “MS RRF” pursuant to Article 10e(3) of the ETS Directive. The additional volumes will be used by the European Commission to finance actions under REPowerEU. For the “InnoFund RRF” 19,126,000 allowances will be auctioned in 2023, for the “MS RRF” a total of 16,199,000 allowances, both starting to auction from 03 July 2023. There will be no volumes auctioned for the Innovation Fund from 03 July until the end of this year.

Furthermore, the 2023 auction calendar has been adjusted for the period from September to December 2023 in accordance with the Auctioning Regulation¹ due to the operation of the Market Stability Reserve (MSR), taking into account the publication of the 2022 total number of allowances in circulation (TNAC) in May 2023.

The revised volumes from July to December 2023 will be as follows:

¹ <http://data.europa.eu/eli/reg/2010/1031/2019-11-28>

Volume per auction in period	EU CAP3	DE	PL
July 2023	2,658,000 EUA	1,939,500 EUA (unchanged)	2,676,000 EUA (unchanged)
August 2023	1,329,000 EUA	970,000 EUA (unchanged)	1,338,000 EUA (unchanged)
Last auction August 2023	1,581,500 EUA	976,500 EUA (unchanged)	1,344,500 EUA (unchanged)
Sep-Dec 2023	3,035,500 EUA	2,147,000 EUA	3,347,500 EUA
Last auction December 2023	3,041,500 EUA	2,151,000 EUA	3,350,000 EUA

Additionally, the volume of the single EUA auction which EEX will conduct on behalf of Northern Ireland on 04 October has been MSR-adjusted to 1,000,000 EUAs.

EEX provides detailed information in the updated 2023 auction calendar at the following link:

[EEX Auction Calendar](#)

The 2024 calendars for EUA and EUAA auctions are expected to be published in Q4 2023 depending on the procedures of the European Commission.

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com

Veröffentlichung des angepassten EUA Auktionskalenders 2023

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

Die European Energy Exchange (EEX) hat den angepassten Auktionskalender für das Jahr 2023 veröffentlicht. Er wurde für den Zeitraum von Juli bis Dezember mit den Volumina des „InnoFund RRF“ gemäß Artikel 10e(2) der ETS-Richtlinie und des „MS RRF“ gemäß Artikel 10e(3) angepasst. Die Europäischen Kommission verwendet das zusätzliche Volumen zur Finanzierung von Maßnahmen im Rahmen von REPowerEU. Für „InnoFund RRF“ werden 2023, beginnend am 3. Juli 2023, insgesamt 19.125.000 Emissionsberechtigungen verauktioniert, für „MS RRF“ 16.199.000 Emissionsberechtigungen. Dagegen werden ab dem 3. Juli bis zum Ende dieses Jahres keine Emissionsberechtigungen im Rahmen des Innovationsfonds mehr versteigert.

Außerdem wurde der Auktionskalender 2023 für den Zeitraum von September bis Dezember 2023 gemäß der Auktionsverordnung² mit Bezug auf die Marktstabilitätsreserve (MSR) angepasst. Die Anpassung erfolgte unter Berücksichtigung der Veröffentlichung der für das Jahr 2022 im Umlauf befindlichen Gesamtmenge der Emissionsberechtigungen (TNAC) im Mai 2023.

Die Auktionsvolumen wurden für den Zeitraum Juli bis Dezember 2023 wie folgt angepasst:

² <http://data.europa.eu/eli/reg/2010/1031/2019-11-28>

Volumen pro Auktion im Zeitraum	EU CAP3	DE	PL
Juli 2023	2.658.000 EUA	1.939.500 EUA (unverändert)	2.676.000 EUA (unverändert)
August 2023	1.329.000 EUA	970.000 EUA (unverändert)	1.338.000 EUA (unverändert)
Letzte Auktion August 2023	1.581.500 EUA	976.500 EUA (unverändert)	1.344.500 EUA (unverändert)
Sep-Dez 2023	3.035.500 EUA	2.147.000 EUA	3.347.500 EUA
letzte Auktion Dezember 2023	3.041.500 EUA	2.151.000 EUA	3.350.000 EUA

Darüber hinaus wurde das Volumen der EUA-Auktion, welche die EEX im Auftrag Nordirlands am 4. Oktober durchführt, im Rahmen der MSR-Anpassung auf 1.000.000 EUAs reduziert.

Detaillierte Informationen stellt die EEX im Auktionskalender auf ihrer Webseite unter folgendem Link bereit: [EEX Auktionskalender](#)

Die Kalender für die EUA und EUAA Auktionen in 2024 werden, abhängig von den Prozessen der Europäischen Kommission, voraussichtlich in Q4 2023 veröffentlicht.

Für Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung gerne unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

European Energy Exchange AG

Market Operations
 Telefon: +49 341 2156-222
 E-Mail: trading@eex.com
www.eex.com